
Commissievergadering Ruimtelijke Ordening en Economie gemeente Weert – 3 april 2019 

Agendapunt 8 – vellen bomen IJzeren Man 

 

Geachte Commissie leden, 

In 2002 is ons gezin, komend vanuit de USA, in Weert gaan wonen met name vanwege de 

groene omgeving. Wij konden overal in de buurt van Eindhoven gaan wonen maar kozen – 

zonder een eerdere band met de stad te hebben – voor Weert. Het groen is absoluut een 

belangrijke aantrekkingskracht van Weert. 

Hiervan hebben wij lange tijd mogen genieten tijdens de vele wandelingen die we maken in 

onze directe omgeving, t.w. het bungalowpark en het IJzeren Man gebied. De IJzeren Man 

leek een oneindig groot bosgebied en het was een echte natuurervaring om daar te zijn.  

De laatste jaren is de groenbeleving in onze omgeving evenwel danig aangetast. Op vele 

plekken is te zien dat de intensiteit waarmee gekapt en gesnoeid wordt enorm is 

toegenomen, veelal ondeskundig uitgevoerd, met de recente kaalslag in de IJzeren Man als 

dieptepunt.  

Deze kap onder de noemer onderhoud wordt veelal uitgevoerd door de Bosgroep. Feitelijk 

staat de burger machteloos want alles is kennelijk onderbouwd d.m.v. zg. deskundige 

rapporten, ook aangehaald in de beantwoording van de gemeente n.a.v. de petitie (dd. 12 

maart). Maar wat iedereen kan waarnemen – het lijkt op de kleren van de keizer – is dat het 

bos, het groen en de natuur in rap tempo verdwijnt, er vaak een rommeltje achterblijft en de 

natuur nauwelijks kan herstellen. 

Op 13 maart heb ik uw Raadsvergadering bijgewoond. Na afloop werd door wethouder Van 

den Heuvel gesteld dat Stichting Groen Weert (SGW) ‘’onwaarheden’’ had verteld omdat er 

o.a. niet met groot materieel zou zijn gewerkt bij de kap in de IJzeren Man. Helaas blijken er 

brede inrij- en sleepsporen te zijn. Maar liefst 800 bomen zijn gekapt – u weet ervan; ik kan 

mij niet voorstellen dat alle 800 oud, ziek of door de storm van januari beschadigd zijn. Het 

doet mij voorkomen dat andere factoren meespelen, zoals houtopbrengst voor de gemeente 

(?) 

In 2017 had de Bosgroep een concept plan voorbereid om ook in onze wijk, het 

bungalowpark, flink te kappen. Dit leidde tot grote verontrusting bij de bewoners. Op een 

zaterdag in oktober is er o.l.v. de wijkraad een schouw georganiseerd samen met de 

bewoners, gemeente en experts. Na vele uren door de wijk te hebben gelopen – terwijl de 

gemeente ambtenaren spuitbussen in de aanslag hadden om tal van bomen te blessen – 

bleken er welgeteld 2 (..) bomen gekapt te moeten worden. Resultaat was dat de bewoners 

tevreden waren, zich gehoord voelden en de gemeente eveneens achter de uitkomst stond. 

In de toekomst zou het zo moeten gaan – in overleg. En er zou de mogelijkheid voor contra-

expertise moeten bestaan, want de Bosgroep lijkt volkomen eenzijdig te handelen.  



Op 11 maart hebben mijn vrouw en ik een mail naar de wethouders Van den Heuvel en 

Gabriels gestuurd om onze verontrusting te uiten. In zijn antwoord stelt wethouder Gabriels, 

mede namens wethouder Van den Heuvel, dat onze zorgen worden gedeeld en dat het goed 

is – ik citeer – ‘’dat er kritische inwoners en groenverenigingen zijn en blijven.’’ Tevens gaf 

de heer Gabriels aan dat ‘’groenbeheer doe je ... nooit 100% goed’’ en ‘’u geeft zelf al aan; 

verschillende ecologen geven verschillende visies, elk vanuit eigen deskundigheid.’’ Dit pleit 

dus voor contra-expertise, zoals ik zojuist heb opgemerkt. Sowieso zou er gekeken moeten 

worden naar de rol van externe partijen die de woonomgeving van burgers aantasten en 

waar de gemeente geen regie schijnt te voeren. 

Het zou fijn zijn als er niet alleen op het gebrek aan communicatie vooraf wordt gewezen 

maar ook wordt geconcludeerd dat de grootschalige kap bij de IJzeren Man niet goed was. U 

slacht het kip met de gouden eieren – d.w.z. wonen en recreeren in het groen – en de 

bewoners blijven vol ongeloof achter. Ik hoor in de wandelgangen dat de bewoners als 

‘’negatief’’ worden beschouwd, maar de gemeente zou beleid moeten voeren dat 

vertrouwen oproept bij de bewoners; zij hebben immers recht op een geloofwaardig beleid.  

Ondanks bovenstaande ben ik ervan overtuigd dat voornoemde wethouders en Raad een 

integer groenbeleid voorstaan, met respect voor de natuur en de burger. Ik wens u veel 

wijsheid toe voor het groenbeleid van Weert in de toekomst.  

 

Casper Garos 

 

 


